
  
 
 
 
 

Mødedato: 16.1.23 
 

Mødetidspunkt: 17-19 
 

Sted: Rådhuset lokale 119 
 

Deltagere:  
 
Medlemmer: Belinda Møller Videsen, Maria Sloth Andersen, Bente Rasmussen, Børge Larsen, Dorte S. 
Jensen, Søren Larsen, Louis Axel Lindholm, Christian Jacobsen, Jonas Strarup Christensen, Brian Sørensen 
 
Suppleant:  
 
Forvaltningen: Henriette Korf Graversen, Knud Bjorholm Johansen, Michela Madvig Jørgensen (vikar) 
 
Afbud: Pia Lindegaard Nielsen 
 

 
 

Referat 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt 

 
2. Et nyt år v. Belinda Videsen 

 
Hvad vil Handicaprådet sætte fokus på i 2024 – og hvordan?  ”Handicapråd - Den gode praksis” er 
vedhæftet som inspiration til drøftelsen (bilag 1). Handicaprådet fik udgivelsen februar 2022, da 
rådet konstituerede sig. 
 
Formandskabets forslags til fokusområder: 
 

- Børn og unge  
• Barnets Lov.  
• Overgang fra barn til voksen.  
• Ny børne og unge politik – sætte handling bag 
• Hvordan hjælper vi forældre med handicap til at være aktive med deres 

børn? 
• Unge i fritidsjob (Jf. dialogmødet med Senior- og Socialudvalget) 

 
- Opdatere Handicaprådets forretningsorden? (Bilag 2) 

 
Drøftelse af flere fokusområder: 

- Input til afbureaukratisering – handicapråd kan give input til forvaltning ift. hvordan der 
kan arbejdes med dokumentation  

- Demokrati – fokus på deltagelse i valg herunder Europa-Parlamentet 9. juni (Frivillig Cente-
ret har søgt midler) 

- Markedsføring af Royal Run og Wings for Life 
- Deltagelse i fritidsaktiviteter  
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Beslutning: 
Det besluttes, at Handicaprådet skal have et fokus på børn og unge i 2024. De nærmere temaer 
besluttes på næste rådsmøde, når et overblik foreligger fra forvaltningen.  
Forvaltningen får dermed til opgave at udarbejde et overblik over relevante aktører ift. børn og 
unge på handicapområdet. 
 
Belinda Videsen vil gennemgå forretningsordenen og lave forslag til rettelser af forretningsorde-
nen. 
 
 
 

3. Tilgængelighedspunkt 

- Tilgængeligheds-byvandringer v. Brian Sørensen og Børge Larsen 
- Tilbagemelding fra Knud Bjorholm Johansen vedr. ønske om fortov altid sænkes 

fremfor der etableres stejl opkørsel   
- Status på ledelinjeprojekt finansieret af Tilgængelighedspuljen v. Knud Bjorholm 

Johansen 

Beslutning: 

- Brian Sørensen og Børge Larsen vender dette. Hvis byvandringerne fortsat ønskes, 
så tages der fat i bl.a. Handelstandforeningen i forhold til at sætte et fokus og tids-
punkter. 

- Status fra Knud Johansen: Der hvor det er muligt, så laves der sænket fortov frem-
adrettet. Dette er dog ikke teknisk muligt altid.  
Børge Larsen indtegner på et kort, hvor der er ønsker om nedsænkede fortov på 
nuværende steder 
 
 

4. Tilgængelighedspunkt: Orientering om Tilgængelighedspuljen 2024 v. Henriette Korf 
Graversen 

Baggrund 
I budget 2024 genoprettes tilgængelighedspuljen i Fredericia Kommune. Puljen udgør fremadret-
tet årligt 100.000 kr. Foreninger og borgere kan ansøge om støtte til tiltag, der kan forbedre til-
gængeligheden for mennesker med forskellige handicaps i Fredericia Kommune.  
 
Rammer  
Tilgængelighedsprojekterne skal enten komme mange til gode eller have stor betydning for en 
mindre gruppe. Der kan søges om tilskud til opstartsudgifter eller anlægsudgifter. Eventuel drift, 
vedligehold og forsikring skal dækkes af ansøgeren. Der kan ikke søges om tilskud til rent private 
udgifter. 
 
Såfremt der opnås tilskud til det ansøgte projekt, skal tilskudsmodtageren indsende dokumenta-
tion og en kort redegørelse for projektets gennemførelse, når arbejdet er færdiggjort – senest ja-
nuar året efter.  
 
Proces for Tilgængelighedspuljen 2024 

- PR: 20. februar ”Det er tid til at ansøge”. - Handicaprådet bedes dele budskabet 
- Ansøgningsfrist d. 20. marts  
- Vurderes i ejendomsafdelingen d. 20. marts – 3. april  
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- Tilgængelighedsudvalget, som består af repræsentanter fra Handicaprådet og Seniorrådet, 
vurderer og indstiller ansøgninger mellem d. 5-9. april 

- Senior- og Socialudvalget beslutter hvilke ansøgninger, der imødekommes d. 16. april. Ud-
valget gives desuden en status på 2023-puljen 
 

Beslutning: 
Handicaprådet skal hjælpe med at formidle Tilgængelighedspuljen, så der kommer flere ansøgnin-
ger 
 
 

5. Evalueringspunkt: Handicapprisen v. Belinda Videsen 
 

På punktet bedes Handicaprådet evaluere processen, filmen og besøgsrunden med henblik på at 
afdække, om der skal ske ændringer i forbindelse med Handicapprisen 2024? 
 
Formålet med Handicaprisen er at anerkende en bemærkelsesværdig indsats til gavn for menne-
sker med handicap, for på den måde at sætte fokus på handicapsagen og synliggøre den på en po-
sitiv måde. Det er ikke størrelsen af indsatsen, der tæller. Det er derimod betydningen af indsat-
sen, der vægtes. Selv en lille indsats, som mange måske ikke lægger mærke til i hverdagen, kan 
gøre en stor forskel for livskvaliteten hos mennesker med et handicap. 
 
Vinderen af Handicapprisen får overrakt et diplom, en buket blomster og en skål drejet i træ af 
Brian Sørensen. De to nominerede får overrakt et diplom og en lille skål drejet i træ af Brian Søren-
sen 
 
Kort om processen, filmen og besøgsrunden 
Handicaprådet nominerede på mødet i oktober tre kandidater til handicapprisen og indstillede en 
vinder til Senior- og Socialudvalget.  

Senior- og Socialudvalget fulgte Handicaprådets indstilling: 

1. Hannerupløbet 
2. Frederiksodde Skolen 
3. Solveig Knudsen fra Lungenetværket 

 
Som en optakt til overrækkelsen blev der udgivet en kort film på tilblivelsen af skålen, som over-
rækkes til vinderen af Handicapprisen. 
 
Overrækkelse skete i en hyldestfilm. Filmen blev offentliggjort på FN’s Internationale Handicapdag 
d. 3. december kl. 15 på Kommunens FB-side. Der var dog problemer med linket til filmen på kom-
munens hjemmeside og en forsinkelse på udsendelsen af pressemeddelelsen pga. en systemfejl på 
hjemmesiden.  
 
D. 4. december tog Søren Larsen, formand for Senior- og Socialudvalget og Belinda Videsen for-
mand for Handicaprådet på en besøgsrunde til de to andre nominerede for også at anerkende de-
res arbejde. DanmarkCtv deltog på besøgsrunden. 
 
Beslutning: 
Processen for Handicapprisen fungerede godt især formidlingen via videomateriale. Der skal dog 
fortsat gøres en indsats for at få indstillinger til prisen.  
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Fremadrettet ønsker Handicaprådet at fortælle den gode historie om de tre nominerede som op-
takt til overrækkelsen.  
 
 

6. Opfølgning på dialogmøde med Senior- og Socialudvalget v. Belinda Videsen 
 
Referat fra dialogmødet er vedhæftet dagsorden (bilag 3) 
 
 

7. Sideaktivitet til Royal Run? v. Henriette Korf Gravsersen  
 
Royal Run kommer til byen og det giver mulighed for en masse spændende aktivitet og liv for for-
skellige målgrupper. Royal Run har til formål at skabe gode oplevelser med løb, gang fysisk aktivi-
tet og fællesskaber for byens borgere.  Der er dermed mulighed for highlighte gode aktiviteter for 
forskellige målgrupper men også bruge anledningen til at skabe nye aktiviteter/relationer.  
 
Selve løbet er udsolgt, men der er tradition for at der i forbindelse med Royal Run laves en række 
sideaktiviteter (en lille motionsevent eller lign.  med ”royal run islæt”) – se den vedhæftede (bilag 
4) for inspiration. Der er også mulighed for at tænke i andre baner f.eks. med en markering på da-
gen langs ruten.  
 
Handicaprådet kan overveje om Rådet ønsker at arrangere/markere eller på anden vis koble sig på 
Royal Run.  
 
Beslutning: 
Handicaprådet ønsker ikke at stå for et side-event inden løbet eller selv stå for en stand på dagen.  
Der er dog et ønske om, at dette punkt tages med på fællesmødet for rådene, så dette kan løftes i 
fællesskab.   
Det blev dog luftet om dette eventuelt kunne kobles sammen med tilgængeligheds-byvandrin-
gerne. 
 
 
 

8. Valg til Idrætsrådet v. Belinda Videsen 
 
Jonas har valgt at stoppe i Idrætsrådet. Der skal derfor vælges en ny repræsentant fra Handicaprå-
det.  
 
Beslutning: 
Carsten Ostenfeldt Jørgensen melder sig som repræsentant for Handicaprådet. 
 
 

9. Fast orienteringspunkt: Nyt fra de politiske udvalg v. Søren Larsen og Louis Lindholm 
 

 
 

10. Fast orienteringspunkt: Nyt fra forvaltningen v. Henriette Korf Graversen 
 

- Påbud på Kobbelgården 
- Analyse af Socialområdet/ botilbud 
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- Wings for Life; PR-materiale, gratis billetter – hvor mange? 
- Ny sekretær i Handicaprådet fra februar 

 
Beslutning: 

- Søren Larsen og Henriette Graversen gav status på Kobbelgården. Se vedhæftede 
bilag for oplægget til Senior- og Socialudvalget.  

- Ønske om oplæg om det nye tilbud på Nymarksvej, som etableres af Regionen. 
Forvaltningen undersøger dette.  

- Wings for Life d. 5. maj: Handicaprådet promoverer dette i deres bagland. Alle 
medlemmerne i Handicaprådet ønsker at modtage 10-15 fribilletter. Louis ønsker 
også fribilletter til Frivillig Centeret. Forvaltningen sørger for dette. 

 
 

11. Evt. 
- Louis Lindholm og Børge Larsen deltager i en temadag om kvalitet i sociale indsat-

ser på socialområdet d. 23. januar 2024 
- Forsinkelse på referater på hjemmeside  
- Husk høring vedr. naturplan 

 
Beslutning: 

- Det indskrives på kommunens hjemmeside, at der lige nu ikke kan publiceres refe-
rater fra rådene 

- Husk at sende personlig stedfortræder, hvis man ikke kan deltage i mødet (se ved-
hæftet oversigt) 

- Orientering om, at Videnscenter for Handicap kører et projekt, der hedder ’Natur 
for alle’  

 
 
 
Husk at underskrive vederlagsliste  

 
 


